
Zápis
Č. 16

ze zasedání Zastupitelstva Města Velké Opatovice, které se konalo v pondělí 14.12.2020
v 17:00 hodin v kinosále

Přítomno: 14
Omluven: Mgr. Jiří Bělehrádek, pí Jana Hegerová, pí Sárka Zemánková, DiS,

1. Zahájení
2. Přivítání přítomných
3. Schválení programu jednání
4. Jmenování ověřovatelů zápisu
5. Schválení zápisu zjednání zastupitelstva města dne 21 .10.2020
6. Zpráva o činnosti rady města za období od 19.10. do 30.11.2020
7. Finanční situace města k 30.11. 2020
8. Daňová výtěžnost k 30. 11. 2020
9. Rozpočet města na rok 2021 a Rozpočet fondů na rok 2021
10. Střednědobý výhled rozpočtu na období 2022 - 2024
11. Stanovení ceny vodného a stočného na rok 2021
12. Stanovení místního poplatku za odpad na rok 2021
13. Dotace organizacím na rok 2021
14. Obecně závazná vyhláška
15. Dispozice smajetkem města
16. Bankovní úvěr
17. Příkaz k provedení inventarizace majetku města za rok 2020
18. Zpráva o činnosti městské policie za říjen a listopad 2020
19. Různé
20. Diskuse
21. Závěr

Technická poznámka: Hlasování: pro — proti — zdržel se hlasování

Ad 1, 2) Zahájení, přivítání přítomných
Schůzi v 17:00 hod zahájila pí starostka, přivítala přítomné. Sestnácté jednání zastupitelstva

města v roce 2020 bylo svoláno v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích za přítomnosti
14 členů zastupitelstva města, tzn., že je přítomna nadpoloviční většina členů a tím je
zastupitelstvo města schopno právoplatně se usnášet. Omluveni jsou Mgr. Jiří Bělehrádek, pí
Jana Hegerová, a pí Sárka Zemánková, DiS. Zapisovatelkou je určena pí Jitka Látalová,
pracovnice MW Velké Opatovice

Ad 3) Schválení programu jednání
pí starostka seznámila přítomné s podrobným programem jednání MZ dne 14.12.2020

Usnesení: 16/2020/3: Zastupitelstvo města schvaluje program MZ dne 14.12.2020
Hlasování: 14—0—0



Ad 4) Jmenování ověřovatelů zápisu
pí starostka — ověřovatele zápisu jmenuji pana Slavomíra Kafku a Dušana Jandu

Usnesení: 16/2020/4: Zastupitelstvo města schvaluje ověřovatele zápisu pana Slavomíra Kafku
a Dušana Jandu
Hlasování: 14—O—O

Ad 5) Schválení Zápis z iednání zastupitelstva města dne 21.10.2020
pí starostka — zápis a usnesení č. 15 zjednání MZ dne 21.10.2020 ověřili pí Jana Hegerová

a p. Pavel Ševčík a bez připomínek

Usnesení: 16/2020/5: Zastupitelstvo města schvaluje zápis a usnesení č. 15 zjednání MZ dne
21.10.2020 bez připomínek
Hlasování: 14—O—O

Ad 6) Zpráva o činnosti rady města od 19.10. do 31.11.2020
pí starostka — materiály zastupitelé obdrželi v elektronické podobě. Některé body jednání

MR pí starostka objasnila:

Jistě jste v zápisech z rady zaznamenali, že proběhlo výběrové řízení na pozici tajemníka
z důvodu odchodu do důchodu dosavadního tajemníka. Ráda bych na tomto zasedání
poděkovala Břetislavovi Strnadovi za jeho 30 letou práci pro naše město a popřála mu klidný a
zasloužený seniorský čas, který určitě bude věnovat rodině a zálibám. Také bych vám ráda
představila pana Miroslava Hartla, který ve VŘ na pozici tajemníka uspěl, a který do funkce
nastoupí od 1.1.2021. Vítám ho mezi námi.

V současné době se dokončuje poslední VŘ této velké investiční akce, a to jsou ostamí
vybavení, jako jsou tabule, dataprojektory apod. Vše by mělo být dodáno a dokončeno do
20.12.2020. Do konce ledna musíme zpracovat závěrečnou zprávu a poté požádat o platbu
dotace.

V současné chvíli se dokončuje jedna z posledních investičních akcí tohoto roku, tj. veřejné
osvětlení ke hřbitovu podél aleje. Dále se dokončuje investiční akce Revitalizace lesoparku ve
Strážnickém lese a parkovací plochy na ul. Nová.

Na základě požadavku a prosby Paprsku o otevření ZŠ ve Velkých Opatovicích v době
nouzového stavu, kdy byly školy vládou zavřené, město vyřídilo výjimku pro naši ZS, aby
mohla vyučovat děti vybraných profesí, jednalo se o zdravotníky, pracovníky soc.služeb a
bezpečnostních sborů.

Rada města schválila připojení ČOV na dispečink. Tato akce byla dohodnuta s provozovatelem
VAS, který tuto investici navrhl. Je potřeba, aby byly poruchy identifikovány ihned a k tomu
toto napojení slouží. Poslední objekt, který není napojen na dispečink, je vodojem Obora, ten
bude napojen do února, a to v rámci dokončení investiční akce Napojení Velké Roudky na
vodovod V. Opatovice.

Rada města, jako zřizovatel mateřských škol, přidělila finanční prostředky na nákup zařízení,
které desinfikuje a čistí vzduch od virů do obou mateřských škol. Tato zařízení jsou
naistalována ve třídách, kde pobývají děti.



V rámci vypsané nové dotační výzvy z MMR bylo radou města rozhodnuto o podání žádosti na
opravu místní komunikace na ul. Mládežnická. V případě, že by byla dotace přidělena, s touto
akcí by se realizovala oprava kanalizace, chodníků a nové veřejné osvětlení v této ulici.

Dlouho připravovaná akce Revolution train, vlak drogové prevence, se z důvodu coronaviru
přesouvá dodatkem ke smlouvě na realizaci do roku 2021. S touto informaci byla zaslána žádost
na JmK o posunutí čerpání dotace na tuto akci. O rozhodnutí bude rozhodovat zastupitelstvo
JmK tento týden 17.12.2020.

Rada města na svém jednání rozhodla o úplném nebo částečném odpuštění nájemného u
provozoven, které město pronajímá živnostníkům k provozování, a které musely svou činnost
částečně nebo zcela uzavřít po dobu nouzového stavu.

Na říjnovém zastupitelstvu bylo dohodnuto, že bude pracovní jednání na téma Návrhu nového
územního plánu. Bohužel díky nouzovému stavu se toto neuskutečnilo. Navrhuji, toto
uskutečnit cca na konci ledna, kde by proběhlo pracovní jednání zastupitelstva na téma Nový
územní plán a také ve spolupráci se školou bychom domluvili prohlídku školy v souvislosti
s investiční akcí IROP, tedy, že bychom se fyzicky seznámili s rekonstruovanými prostory
odborných učeben na naší ZŠ.

Z důvodu pandemie jsou zrušeny všeclmy veřejné akce nejméně do konce roku, a také byl
zrušen silvestrovský ohňostroj.

Usnesení: 16/2020/6: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zápisy a usnesení RM
č. 57 až 61 a schvaluje činnost rady od 19. 10. do 30. 11.2020
Hlasování: 14—0—O

Ad 7) Finanční situace města k 30.11.2020
pí starostka:

Peněžní zůstatky na běžných účtech ke dni 30.11.2020 činí 27 490 117,75 Kč
Stav pokladny ke dni 30.11.2020 činí 258 008,00 Kč
Nesplacený úvěr k 30.11.2020 činí 13 033 546,36 Kč

Usnesení: 16/2020/7: Zastupitelstvo města bere na vědomí finanční situaci města ke dni
30.11.2020
Hlasování: 14—0—0

Ad 8) Daňová výtěžnost k30.11.2020
pí starostka:

Stav výběru daní k 30.11.2020 je ve výši 46589 177,50 Kč. Ve srovnání se stejným obdobím
loňského roku jde o snížené o 4 106 589,91 Kč. Jedná se především o snížený příjem daně
z příjmu PO, FO a DPH. Největší propad je u daně z příjmu PO, ten je ve výši 2 285 782,36
Kč.
V srpnu jsme obdrželi daňový bonus, tzv. kompenzaci příjmů ve výši 4 553 750 Kč. Tyto nejsou
započítané do daňových příjmů, protože jsou rozpočtově účtovány jako příspěvek. Takže nám
prozatím daňový bonus pokrývá ztrátu příjmu v porovnání s rokem 2019.



Usnesení: 16/2020/8: Zastupitelstvo města bere na vědomí daňovou výtěžnost města
k 30.11.2020
Hlasování: 14—O—O

Ad 9) Rozpočet města na rok 2021 a Rozpočet fondů na rok 2021
pí starostka: k tomuto bodu předám slovo paní Jitce Moučkové, vedoucí FSO.

Rozpočet je sestavován v souladu se Zákonem 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech ÚSC.
Prvotním podkladem pro rozpočet je Rozpis rozpočtu, který je neveřejným dokumentem. Je
vněm uvedeno podrobné členění rozpočtu až do úrovně jednotlivých položek. Rozpočet Města
Velké Opatovice pro rok 2021 je navržen jako schodkový a schodek je kryt přebytkem
hospodaření.
K návrhu rozpočtu se uskutečnila schůzka finančního výboru 18.11.2020 a výbor doporučuje
zastupitelstvu návrh rozpočtu schválit v této podobě. 16.11.2020 se uskutečnila také schůzka
investiční komise, která se zabývala investičními akcemi a také tato komise doporučuje návrh
rozpočtu schválit.

Příjmy
Daňové iříimy - příjem sdílených daní je navržen dle predikce metodiků jihomoravského kraje,
která vychází z materiálů ministerstva financí, ve výši 52.564,00. Příjmy budou ovlivněny
zrušením superhrubé mzdy (dosud neschváleno konečné řešení, pro náš rozpočet to znamená
snížení RUD o 5,387 mil. Kč.), která je v návrhu rozpočtu zohledněna. Další snížení RUD by
mohlo znamenat zvýšení slevy na poplatníka (až 2,2 mil Kč), o kterém se jedná a dosud není
schváleno, v návrhu rozpočtu zohledněno není.
Nedaňové příjmy - 13.233,00 —jedná se o příjmy z půjček FRB a ostatních příjmů ( s výjimkou
kapitálových) z čimwstí města — např. lesní hospodářství, bytové, nebytové apod. Výše příjmů
reaguje na smluvní vztahy i předchozí průběh plnění příjmů.
Kapitálové příjmy - 50 tis. Kč — příjem z prodeje pozemků.
Přijaté transfery - dotace na výkon státní správy (změna financování kvůli výkonům matričních
a stavebních úřadů, počet obyvatel, rozloha katastru — zvýšeno oproti roku 2019 o 159.000,00),
smluvně zajištěné dotace na veřejněprospěšné práce, příspěvek na provoz infocentra a příjmy
z veřejnoprávních smluv na výkon přestupkové komise, smluvně zajištěné dotace na
Modernizaci odborných učeben ZS, sportoviště Zš, vodovod Velká Roudka a lesopark.
Financování příjmů - použití přebytku hospodaření - navrženo ve výši 18.1 00.000,--Kč.
Celkový předpokládaný přebytek hospodaření ve výši cca 27 až 28 mil. Kč)

Výdaje
V každém oddíle jsou zveřejněny běžné a kapitálové výdaje. Podrobný rozpis investičních akcí
je součástí Rozpisu rozpočtu.
Z celkového rozpočtu 125.425.000,--je na investiční akce a opravy navrženo 58.096.000,--Kč
— což je 46,32 % rozpočtovaných výdajů.
Největší investiční akce by se měla uskutečnit v oddíle 36 — Uzemní rozvoj — vybudování
infrastruktury RD Hliníky.
Financování výdajů — splátka úvěru - ve výši 2.666.700,--Kč — splátky probíhají čtvrtletně.



Při sestavování návrhu rozpočtu nebyl zařazen do oddílu 36 — řádek s následujícím znění:
V tis. Kč

Schválený rozpočet Očekávané plnění Návrh rozpočtu na
2020 rozpočtu 2020 rok 2021

-ztohopřísp. 3,8 3,7 3,8
Svazek R43

Zastupitelstvo musí o změně hlasovat. V rozpočtu nedojde ke změně výše příjmové ani
výdajové části.
Jedná se pouze o vložení výše uvedeného řádku do oddílu 36.

Usnesení: 16/2020/9/1: Zasti~pitelstvo města schvaluje změnu v návrhu rozpočtu, která spočívá
v doplnění řádku do oddílu 36 — z toho příspěvek Svazek R43 ve výši 3 800 Kč.
Hlasování: 14—0—0

Usnesení: 16/2020/9/2: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočet města pro rok 2o2ltakto:
Celkové příjmy rozpočtu ve výši 107.325,0 tis Kč
Financování ve výši 18.100,0 tis Kč
Celkové zdroje ve výši 125.425,0 tis Kč
Běžné výdaje 64.662,3 tis Kč
Kapitálové výdaje 58.096,0 tis Kč
Financování výdajů 2.666,7 tis Kč
Celkové výdaje rozpočtu 125.425,0 tis Kč
Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí dotací a příspěvků Mateřské škole 1 ± 2, Základní
škole, Svazku obcí Malá Haná, DSO TS Malá Haná, Svazku R 43, městu Boskovice — OSPOD,
služby soc. prevence. Zastupitelstvo města určuje, že závazným ukazatelem rozpočtuje oddíl.
Rozpis schváleného rozpočtu do plného třídění rozpočtové skladby dle vyhlášky č. 323/2002
Sb.,je v kompetenci správce rozpočtu.
Zastupitelstvo města Velké Opatovice schvaluje rozpočet fondů města pro rok 2021. Jedná se o
sociální fond, a FRB.
Hlasování: 14—0—0

Ad 10) Střednědobý výhled rozpočtu na období 2022 - 2024
pí starostka - k tomuto bodu předám slovo paní Jitce Moučkové, vedoucí FSO.

Střednědobý výhled rozpočtu (dále jen SVR) je nástrojem střednědobého plánování. Dle
zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, je pro všechny územně
samosprávné celky povinnou součástí rozpočtového hospodaření. Sestavení SVR je zákonem
definováno ve čtyřech základních ukazatelích: celkové příjmy, celkové výdaje, celkové
závazky a celkové pohledávky. Míra podrobnosti členění SVR je volitelná — naše město řeší
rozpočtový výhled podle oddílů, stejně jako rozpočet.
Příjmy i výdaje jsou závislé na historii v předešlých letech a prognóze do let příštích. Reagují
na návrh investic pro roky 2022 a následující.

Usnesení: 16/2020/10: Zastupitelstvo města schvaluje střednědobý výhled rozpočtu města
Velké Opatovice na roky 2022 -2024
Hlasování: 14—0—0



Ad 11) Stanovení ceny vodného a stočného na rok 2021
pí starostka:

Na rok 2020 byla schválená cena vodného a stočného ve výši 80,85 KČ vč. DPH, u které došlo
v měsíci červnu ke změně sazby DPH (z 15% na 10%) a skutečná cena tedy na rok 2020 je
77,33 Kč. Z důvodu plnění finanční analýzy v rámci čerpané dotace ze SFŽP na čističku
odpadních vod a s ohledem na plánovanou inflaci a plnění plánu oprav na rok 2021 vedení
města navrhuje zdražení o 4,84 %‚ tedy o částku 3,74 Kč vč. DPH, tedy konečnou cenu 81,07
Kč vč. DPH (bez daně 73,70 Kč). V rámci této ceny je stanovená výše nájemného za
vodohospodářskou infrastruktum ve výši 1 889 000 Kč. Toto nájemné je součástí příjmů
rozpočtu na rok 2021 a tyto finanční prostředky jsou i ve výdajích na proinvestování ve
vodohospodářské infrastruktuře.

Usnesení: 16/2020/11: Zastupitelstvo města schvaluje cenu vodného a stočného na rok 2021
takto: celková cena činí 73,70 Kč bez DPH (tj. 37,00 Kč vodné a 36,70 Kč stočné) + platná
sazba DPH
Hlasování: 14—0—0

Ad 12) Stanovení místního Doplatku za odpad na rok 2021
pí starostka:

Náklady na komunální odpad na občana za uzavřené účetní období roku 2019 vychází na částku
599,00 Kč. V celkovém hodnocení odpadů za rok 2019 tj. komunální, tříděný a nebezpečný
odpad je město ve ztrátě ve výši 495 tis. Kč. Vychází se z roku 2019, protože za toto období
máme uzavřené účetnictví, náklady za rok 2020 budeme znát až Po novém roce.
Z rozboru nákladů je zřejmé, že se náklady zvyšují u všech položek odpadů, především u
tříděných. Zvýšené ceny jsou odrazem zvýšených cen na zpracování a likvidaci odpadu, a také
zvýšeným množstvím vyprodukovaného odpadu. V polovině roku 2019 město přešlo na systém
door-too door a dle přiložené tabulky vyprodukovaného množství odpadu se snížilo množství
směsného odpadu, naopak se zvýšily složky tříděného odpadu.
Již teď z účetnictví je zřejmé, že náklady na odpad v roce 2020 se dále zvyšují. V roce 2020
sehrálo velkou roli stanovení nákladové ceny za likvidaci BIO odpadu (tuto cenu jsme do roku
2020 nemuseli hradit, protože kompostárna neúčtovala poplatky z důvodu čerpání dotace. Tato
situace skončila s koncem roku 2019). V roce 2020 se také zvýšily ceny za zpracování papíru
na počátku roku 2020, kdy jsme za likvidaci papíru museli zpracovateli hradit částku 400 Kč1
tunu, jinak by nebyl tento odpad odebírán a také se zvýšily ceny za likvidaci plastu. Zvýšené
ceny za likvidaci odpadů jak směsného, tak i tříděného je celorepublikový trend, se kterým se
musí všichni vypořádat.
Na konci letošního roku — v prosinci — má být schválen zákon o odpadech, který bude mít
zásadní vliv na určení poplatku za odpad a jeho výpočet, a to především dle množství
vytříděných složek odpadu. Poplatek dle tohoto zákona se bude stanovovat až na rok 2022 ajiž
ted‘ je zřejmé, že povede ke zvyšování poplatku za odpad.
Z toho důvodu vedení města navrhuje ponechat poplatek za odpad na rok 2021 ve stejné výši
jako dosud a se změnami zákona a vyššími náklady na zpracování odpadu se vypořádat
v poplatku na rok 2022. V přiložených tabulkách je proveden rozbor nákladů na odpady a také
je přiložen rozbor vyprodukovaného množství odpadů dle jednotlivých složek.



Usnesení: 16/2020/12: Zastupitelstvo města schvaluje mí smí poplatek za provoz systému
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů pro
rok 2021 ve výši 540,-- KČ
HJasování: 14—O—O

Ad 13) Dotace orEanizacim na rok 2021
pí starostka - k tomuto bodu předám slovo paní Jitce Moučkové, vedoucí FSO.

Přidělování dotací se řídí zákonem 250/2000 Sb. a Pravidly pro přidělování dotací z rozpočtu
města Velké Opatovice. Žádosti do výše 50.000,-- Kč schvaluje rada, nad 50.tis. zastupitelstvo.
Žádosti se posuzují dle iČ pokud je na jedno iČ více žádostí, posuzují se jako součet všech
žádostí.
Dotacemi se zabýval FV, doporučil svoje návrhy. Rada schválila dotace dle svých kompetencí.
Rada doporučuje zastupitelstvu schválit dotace dle přílohy.
Celková výše v rozpočtu na rok 2021 je v oddíle 34 vyČleněna ve výši 1.000.000,--Kč — rada
rozhodla o dotacích ve výši 332.500,-- a zastupitelstvu doporučuje schválit dotace v celkové
výši 667.500,--Kč. Takto by byla vyčerpaná částka I .000.000,--Kč. Žádosti byly podány na
celkovou částku 1 .707.000,--Kč.
Na dotace do sociální oblasti je v rozpočtu v oddíle 43 vyčleněno 360.000,--Kč pro Charitu
Blansko. Charita si požádalo o částku 461 .882,--Kč.

Usnesení: 16/2020/13: Zastupitelstvo města schvaluje dotace organizacím dle přílohy.
Zastupitelstvo města schvaluje veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města
Hlasování: 14—0—0

Ad 14) Obecně závazná vyhláška
pí starostka - k tomuto bodu předám slovo p. tajemníkovi

Předkládá se zastupitelstvu ke schválení OZV č. 4/2020 o nočním klidu, kterou se stanovuje
doba nočního klidu a její výjimky. Ve výjimkách jsou veřejné akce, kde se doba nočního klidu
prodlužuje.

Doba nočního klidu se vymezuje od 03:00 do 06:00 hodin, a to v následujících případech:

a) v noci z 31. prosince 2020 na 1. ledna 2021 z důvodu konání oslav příchodu nového roku
b) v noci ze dne 23. dubna 2021 na 24. dubna 2021 a v noci z 24. dubna 2021 na 25. dubna
2021 z důvodu konání tradiční velkoopatovické pouti
c) v noci ze dne 3. července 2021 na 4. července 2021 z důvodu konání tradičních Hasičských
pivních slavností
d) v noci ze dne 31. července 2021 na 1. srpna 2021 z důvodu konání tradičního fotbalového
turnaje Spíďacup
e) v noci ze dne 28. srpna 2021 na 29. srpna 2021 z důvodu konání tradiční akce Závod s ruční
koňskou stříkačkou, konaný v místní části Velká Roudka

v noci z 31. prosince 2021 na 1. ledna 2022 z důvodu konání oslav příchodu nového roku



p. Kafka — připomínka ke střílení petard ve městě. Již tento týden dochází ke střílení Po 22:00
hod, vyhlášku na to máme. Pokud nebude nikdo postihován, tak se toho nezbavíme. Bud‘ udělat
novou vyhlášku — zákaz stříleni petard, neboje to na zvážení

pí starostka — vyhláškou o zákazu petard jsem se dlouho zabývala. Tuto problematiku jsem
projednávala i s okolními obcemi, které Wto vyhlášku mají, nebo měly, ale užji nemají. Města
nejsou schopna zajistit dodržování této vyhlášky. V naše městě nemáme MP pokrytou 24 hod
a kamerový systém je jen v určitých částech města. Nejsme tedy toto schopni při našem
technickém vybavení a při službách MP postihovat ty, kteří to dělají (jsou to převážně děti),
protože v okamžiku, kdy je MP vyslána na místo, kde dochází k této činnosti, děti tam již
nejsou. Nejsme tedy schopni zajistit dodržování této vyhlášky

p. tajemník — ve vyjádřeních k této problematice, se jedná se o běžnou prodejní komoditu

Usnesení: 16/2020/14: Zastupitelstvo města schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 4/2020 o
nočním klidu
Hlasování: 14—O—O

Ad 15) Dispozice s majetkem města
pí starostka:

I SA) žádost snížení kupní ceny částí pozemků parc. Č. 274/1 a 275/7 v k .ú. Velká Roudka

Dne 04.11.2020 podal žádost o snížení
kupní ceny částí pozemků parc. Č. 274/1 a 275/7 v k. ú. Velká Roudka, jejichž prodej byl
schválen usnesením zastupitelstva města dne 24.06.2020, usnesení č. 12/2020/12.1. O snížení
kupní ceny žádá poté, co mu nebylo vyhověno ve věci žádosti, aby schválená kupní cena byla
osvobozena od platby DPH. Požaduje snížení kupní ceny z důvodu, že v současné době jsou
pozemky dle platného územního plánu zahrnuty do zastavěného území aje zde možná výstavba
rekreačních objektů a rekonstrukce místního rázu. Podle návrhu nového územního plánu jsou
však již předmětné pozemky zahrnuty do zemědělských ploch se samozásobitelnou funkcí.
Zadatel dále ve své žádosti poukazuje na značnou svažitost části pozemku a nutnosti jeho
zpevnění, požaduje snížení kupní ceny I m2 z Kč 92,-- na Kč 50,--, jak tornu bylo v případě
prodeje stavebního místa na pozemku parc. č. 59 v k. ú. Malá Roudka.
Podle * 39 odst. 2 zákona o obcích, se při úplatném převodu majetku sjednává cena zpravidla
ve výši, která je v daném místě a čase obvyklá, přičemž odchylka od ceny obvyklé musí být
zdůvodněna. Není-li odchylka zdůvodněna, je právní jednání neplatné. Podle metodického
doporučení Ministerstva vnitra CR k činnosti územních samosprávných celků z r. 2016 budou
důvody pro odchylku obecně dány, jestliže prodej majetku za cenu obvyklou v konkrétním
případě není možný, nebo tehdy, jestliže s ohledem na povinnost obce pečovat o všestranný
rozvoj a o potřeby svých občanů a s ohledem na její povinnost pečovat o rozvoj a zachování
obecního majetku, nebude obec převodem za nižší než obvyklou cenu poškozena, tj. jestliže
prodej za nižší než obvyklou cenu přinese obci jiné výhody. Na výhodnost dispozice přitom
nelze usuzovat podle výše nabízené ceny, ale i s ohledem na další smluvní podmínky. Cena
obvyklá pozemků činí dle zpracovaného znaleckého posudku předloženého do ZM dne
24.06.2020 Kč 92,-- za I m2 pozemku.
Při prodeji majetku obce musí orgán, jenž o této dispozici rozhoduje, rozhodnout i o kupní ceně,
která je jednou z podstatných náležitostí kupní smlouvy. Tento orgán proto rozhoduje i o tom,
že cena bude nižší než cena obvyklá.
Vzhledem k tomu, že důvody udávanými žadatelem, nelze zdůvodnit odchylku od ceny
obvyklé a dále není známa existence jiných důvodů pro tuto odchylku, nedoporučuje se



schválení žádosti. Pokud se týká prodeje pozemku parc. č. 59 v k. ú. Malá Roudka za cenu Kč
50,--/l m2 pozemku, tento byl realizován již v r. 2016. V této době byla cena v místě a čase
obvyklá nižší i v případě prodejů pozemků města.

Usnesení: 16/2020//iS/A: Zastupitelstvo města neschvaluje snížení kupní ceny částí pozemků
parc. č. 274/1 a 275/7 v k . ú. Velká Roudka uvedené v usnesení zastupitelstva města č.
12/2020/12.1 ze dne 24.06.2020 a ukládá starostce města informovat o této skutečnosti žadatele
Hlasování: 14—0—0

1 SB) Výkup skladiště ČD v k. ú. Velké Opatovice

Dne 03.11.2020 jsme obdrželi z Odboru správy a prodeje majetku GŘ ČD Olomouc návrh
smlouvy na odkoupení skladiště u nádraží CD ve Velkých Opatovicích. Nabídku společnosti
Ceské dráhy, a.s. na odkup pozemku parc. č. 2098 — zastavená plocha a nádvoří, jehož součástí
je stavba pro dopravu, budova s č. p. 223 a pozemků parc. č. 2096/6 — ostatní plocha a parc. č.
2096/7 — ostatní plocha v k. ú. Velké Opatovice. Nabídku vzala na vědomí rada města dne
20.07.2020, která ji doporučuje zastupitelstvu města ke schválení. Dne 30.11.2020 vzala rada
města na vědomí návrh předložené kupní smlouvy.
Součástí předloženého návrhu kupní smlouvy je ujednání o zřízení věcných břemen:
— služebnosti stezky a cesty na parc. č. 2096/3 a parc. č.2100 vyznačené v GP č. 1121-
11068/2013 (označena písm. A) ve prospěch nabyvatele jakož i každého dalšího budoucího
vlastníka pozemku parc. č. 2098 v k. ú. Velké Opatovice. Služebnost se zřizují na dobu
neurčitou za celkovou úhradu ve výši 4000,-Kč ± DPH 21% ve výši 840,-Kč.
- služebnosti inženýrské sítě — uložení a provozování vodovodní přípojky na parc. 2096/3

vyznačené v GP č. 1112-11068/2013 (označena písm. C) ve prospěch nabyvatele jakož i
budoucího vlastníka pozemku parc. č. 2098 v k. ú. Velké Opatovice Služebnost se zřizují na
dobu neurčitou za celkovou úhradu ve výši 3 000,- Kč ± DPH 21% ve výši 630,-Kč.
- služebnost inženýrské sítě - uložení a provozování kanalizační přípojky na parc. č. 2100
vyznačené v GP č. 1121-11080/2013 ve prospěch nabyvatele a dalšího budoucího vlastníka
pozemku parc. č. 2098 v k. ú. Velké Opatovice. Služebnost se zřizují na dobu neurčitou za
celkovou úhradu ve výši 3 000,- Kč ± DPH 21% ve výši 630,-Kč.
Schválení zřízení věcných břemen je však vyhrazenou pravomocí rady obce, tudíž bude
schváleno dne 14.12.2020 radou města a zastupitelstvo bude rozhodovat pouze o koupi.
Celková částka za odkup nemovitých věcí a zřízení věcných břemen odpovídá částce uvedené
v dříve zaslané nabídce, tedy Kč 470.000,-- ± DPH ve výši Kč 2.100,--.

Usnesení: 16/2020/15/B: Zastupitelstvo města schvaluje výkup:
- pozemku parc. č. 2098 (zastavěná plocha a nádvoří), jehož součástí je budova č. p. 223

(stavba pro dopravu)
- pozemku parc. č. 2096/6 (ostatní plocha)
- pozemku parc. č. 2096/7 (ostatní plocha)
vše zapsané u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, Katastrální pracoviště Boskovice, na
listu vlastnictví č. 2159, pro obec a katastrální území Velké Opatovice, včetně jejich součástí a
příslušenství od prodávajícího: Ceské dráhy, a.s., se sídlem Praha 1, Nábřeží L. Svobody 1222,
PSC 110 15, IC: 70994226 za kupní cenu:
- budovy na pozemku parc. č. 2098 ve výši Kč 300.000,-- Kč
- pozemku parc. č. 2098 ve výši Kč 118.000,-- Kč
- pozemku parc. č. 2096/6 ve výši Kč 11.000,-- Kč
- pozemku parc. č. 2096/7 ve výši Kč 11 .000,-- Kč



Město Velké Opatovice dále ubradí společnosti ČD, a.s. náklady spojené s prodejem ve výši
20.000,-- Kč a rovněž ubradí správní poplatek spojený s vkladem kupní smlouvy do katastru
nemovitostí.
Zastupitelstvo města ukládá starostce města uzavřít předloženou kupní smlouvu s ujednáním o
zřízení věcných břemen.
Hlasování: 14—0—0

1 5C) Žádost o odkoupení částí pozemků parc. č. 673 a 676 v k. ú. Svárov u Velkých
Opatovic

Dne 21.10.2020 požádal o odkoupení části pozemku parc. č. 676 o
výměře cca 10 m2 a části pozemku parc. č. 673 o výměře cca 71 m2. Obě části pozemků
navazují na jeho nemovitosti. K žádosti se kladně vyjádřil osadní výbor ve Svárově. Vzhledem
k tornu, že předmětem žádosti jsou pozemky, které se nachází v extravilánu části obce a na
pozemku parc. č. 676 je po schválených Komplexních úpravách v k. ú. Svárov u Velkých
Opatovic navržena hlavní polní cesta, byla oslovena pobočka Státního pozemkové úřadu
v Blansku s žádostí o jejich stanovisko, aby případný prodej nebyl v kolizi s navrženou
výstavbou komunikace. Pobočkou pozemkové úřadu bylo sděleno, že vzhledem k navržené
cestě na pozemku parc. č. 676, jejíž součástí je i navržený propustek na části pozemku parc. č.
673 nelze pozemky převést do vlastnictví jiných osob. Z tohoto důvodu rada města na svém
zasedání dne 16.11.2020 neschválila zveřejnění záměru na prodej těchto částí pozemků a
doporučuje ZM neschválit jejich prodej.

Usnesení: 16/2020/15/C: Zastupitelstvo města neschvaluje zveřejnění záměru na prodej částí
pozemků parc. č. 673 a 676 zapsaných u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrální
pracoviště Boskovice na LV č. I pro obec Velké Opatovice a katastrální území Svárov u
Velkých Opatovic, neboť prodej nelze v současné době realizovat z důvodu navržené polní
cesty, jejíž uskutečnění je zařazeno jako jedna z priorit Plánu společných zařízení schválených
KPU v k. ú. Svárov u Velkých Opatovic
Hlasování: 14—0—0

l5D~ Žádost o odkoupení pozemku parc. č. 338/3 a části pozemku parc. č. 619v k. ú. Svárovu
Velkých Opatovic

Dne 03.11.2020 požádala o odkoupení pozemku parc. č. 338/3
— trvalý travní porost o výměře 11 m2 a části pozemku parc. č. 619 — ostatní plocha o výměře
cca 2 m2 v k. ú. Svárov u Velkých Opatovic, které jsou ve vlastnictví města. Oba pozemky se
nachází v extravilánu obce, v případě pozemku parc. č. 338/3 se jedná o pozemek zemědělský,
v případě části pozemku parc. č. 619 se jedná o pozemek, na kterém byla vybudována otcem
žadatelky v r. 1976 opěrná zeď, která nezasahuje do tělesa komunikace. Oba pozemky navazují
na pozemky ve vlastnictví žadatelky. K žádosti o odkoupení pozemků se kladně vyjádřil osadní
výbor ve Svárově a vedoucí odboru MW. Rada města na svém zasedání dne 16.11.2020
usnesením č. 59 schválila zveřejnění záměru na prodej shora uvedených pozemků. Vzhledem
k tomu, že na pozemku parc. č. 619 je Po schválených Komplexních úpravách v k. ú. Svárovu
Velkých Opatovic navržena hlavní polní cesta, byla oslovena pobočka Státního pozemkové
úřadu v Blansku s žádostí o jejich stanovisko, aby případný prodej nebyl v kolizi s navrženou
výstavbou komunikace. Pobočkou pozemkového úřadu bylo sděleno, že vzhledem k navržené
cestě na pozemku parc. č. 619, jejíž realizace je zařazena do plánu priorit, nelze tento pozemek
převést do vlastnictví jiných osob. Za účelem zjištění ceny obvyklé pozemku parc. č. 338/1
byly vyhledány nabídky prodeje zemědělských pozemků v okolí, nabízená kupní cena se



pohybuje v rozmezí od Kč 22,-- do Kč 32,-- za I m2 pozemku. Průměrná cena činí cca Kč 27,-
-/1 m~ pozemku.

Usnesení: 16/2020/15m/1: Zastupitelstvo města neschvaluje prodej části pozemku parc. č. 619
zapsaného u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště Boskovice na
LV č. I pro obec Velké Opatovice a katastrální území Svárov u Velkých Opatovic, neboť prodej
nelze v současné době realizovat z důvodu navržené polní cesty, jejíž uskutečnění je zařazeno
jako jedna z priorit Plánu společných zařízení schválených KPU v k. ú. Svárov u Velkých
Opatovic.
ZM ukládá starostce města informovat o této skutečnosti žadatelku.
Hlasování: 14—O—O

Usnesení: 16/2020/1SÍD/2: Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku parc. č. 338/3 —

trvalý travní porost o výměře 11 m2 zapsaný u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj,
katastrální pracoviště Boskovice na LV Č. 1 pro obec Velké Opatovice a katastrální území
Svárov u Velkých Opatovic paní ‚ za cenu
celkem Kč 330,--. Plnění nepodléhá DPH. Kupující dále uhradí správní poplatek spojený
s vkladem vlastnického práva do katastru nemovitostí.
ZM ukládá starostce města uzavřít kupní smlouvu na prodej pozemku parc. č. 338/3.
Hlasování: 14—O—O

15 E) Nabídka k i,rodeji pozemku parc .č. 2085/Sk. ú. Velké Opatovice

Dne 11.11.2020 oslovila město společnost P-D Refractories CZ a.s. Velké Opatovice s
nabídkou prodeje pozemku parc. č. 2085/5 — ostatní plocha v k. ú. Velké Opatovice. Jedná se o
svah podél dráhy na ul. Nádražní. Pozemek se nachází v ochranném pásmu dráhy a závodu P
D Refractories Cz, protíná jej vrchní vedení VN. Dle platného územního plánu i návrhu
zpracovávaného nového územního plánu se jedná o plochu zeleně. K žádosti se vyjádřili
vedoucí odborů MěU, který pozemek považují pro město za nepotřebný. Rada města na svém
zasedání dne 30.11 .2020 vzala nabídku na prodej tohoto pozemku na vědomí a nedoporučuje
zastupitelstvu města schválení jeho výkupu.

Usnesení: 16/2020/15/E: Zastupitelstvo města neschvaluje výkup pozemku parc. č. 2085/5 —

ostatní plocha zapsaného u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, katastrální pracoviště
Boskovice na LV 113 pro obec a katastrální území Velké Opatovice z důvodu jeho
nepotřebnosti.
ZM ukládá starostce města informovat P - D Refractories CZ a.s. Velké Opatovice o této
skutečnosti.
Hlasování: 14—0—0

Ad 16) Bankovní úvěr
pí starostka:

Na konci roku 2019 město Velké Opatovice doplatilo všechny bankovní úvěry. V roce 2020
začalo čerpat schválený úvěr na investiční akce města, především na rekonstrukci odborných
učeben na ZŠ Velké Opatovice.
Vzhledem k příznivým ekonomickým podmínkám (nízké úrokové sazby, vyšší inflace - k říjnu
2020 byla inflace ve výši 3,3%) a k plánu investic se vedení města rozhodlo uzavřít novou
smlouvu o úvěru, která by zajistila pro město finanční zdroje pro případné investice.
Smlouva o úvěru je na částku 20 mil. Kč, čerpání je možné na investice města od září 2021 do



prosince 2023 s fixním úrokem Po celou dobu splácení ve výši 1,39% p.a. Doba splácení je
stanovena na 12 let.
Město čekají budoucí investice k zajištění provozu své in&astruktury, především rekonstrukce
vnitřních rozvodů 1. MŠ, rekonstrukce sociálního zařízení pavil. C na ZŠ a další. Tyto 2 výše
uvedené investice budou finančně velmi náročné a jsou zcela nutné, protože opotřebení tohoto
zařízení je dlouhodobé. Samozřejmě, že pokud budou vypsané dotační tituly na výše zmíněné
opravy a rekonstrukce, ale i na jiné budoucí investice, město bude především čerpat dotační
prostředky.
Tímto úvěrem si město zajišťuje finance pro případ nutných investic v době snížených
daňových příjmů v závislosti a v nutnosti činit investiční akce nezbytné nebo aktuálně dotačně
podpořené na dofinancování nákladů.
Všechna města musí hospodařit podle Zákona o rozpočtové odpovědnosti. Výše dluhu města
nesmí přesáhnout 60 % průměru jeho příjmů za poslední 4 rozpočtové roky a pokud je tato
hranice překročena, má město povinnost splácet předchozí dluhy alespoň o 5 % z rozdílu mezi
výši dluhu a 60 % jeho průměrných příjmů za poslední 4 rozpočtové roky.
Tyto skutečnosti byly prověřeny a město je připraveno zákon dodržet.

p. Ševčík — budu hlasovat proti, doba je nejistá, máme již úvěr 30 mil, je to můj názor

pí starostka — s ved. FSO jsme zjišťovali podmínky zadluženosti města, snažíme se držet
v normách, které nám stanovuje zákon. Inflace je 3,3 %‚ úroková sazba je výhodná 1,39 % p.a.
Nechceme zastavit investice, je zde spousta projektů, které se musí dělat, přesto, že daňová
výtěžnost nebude tak vysoká. Při školeních nám je řečeno, abychom se nespoléhali na dotace,
je jistější zažádat o úvěr. Každý má svůj názor na zadluženost

Usnesení: 16/2020/16: Zastupitelstvo města schvaluje uzavření smlouvy o úvěru se společností
Komerční banka, a.s., jejímž předmětem je přijetí investičního úvěru-municipálního ve výši
20.000.000,00 Kč, za účelem financování investic, splatného nejpozději do 15.12.2033, s
úrokovou sazbou 1,39 % p.a. Po celou dobu úvěru.
Zastupitelstvo města pověřuje starostku podpisem smlouvy o úvěru.
Hlasování: 11 —3 —0

Ad 17) Příkaz k provedení inventarizace majetku města za rok 2020
pí starostka - k tomuto bodu předám slovo paní Jitce Moučkové, vedoucí FSO.

Na základě ustanovení zákona č. 563/1991 Sb., o účetnictví, ve znění pozdějších předpisů,
vyhlášky č. 410/2009 Sb., kterou se provádějí některá ustanovení výše uvedeného zákona, pro
některé vybrané účetní jednotky, a vyhláškou č. 270/2010 Sb., o inventarizaci majetku
a závazků a Ceskými účetními standardy pro některé vybrané účetní jednotky, které vedou
účetnictví podle vyhlášky č. 410/2009 Sb., je povinen starosta města nařídit provedení
inventarizace.

Usnesení: 16/2020/17: Zastupitelstvo města bere na vědomí nařízení starostky města k
provedení řádné inventarizace majetku a závazků města Velké Opatovice ke dni 31.12.2020 dle
Příkazu ze dne 3.12.2020
Hlasování: 14—0—0



Ad 18) Zpráva o činnosti městské policie za říjen a listopad 2020
pí starostka — velitel MP byl z dnešního jednání MZ omluven.

Usnesení: 16/2020/18: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zprávy městské policie
za měsíc říjen a listopad 2020
Hlasování: 14—O—O

Ad 19) Různé
pí starostka:

- Plán termínů zasedání zastupitelstva na rok 2021 byl zaslán do materiálů
- Další řádné jednání zastupitelstva města bude 17.2.2021
- Zprávy o činnosti komisí a výborů za 2. pololetí 2020 odevzdat do 20.1.2021

Ad 20) Diskuse
p. Sevčík — dotaz: jaká je situace s rekonstrukcí silnice Velké Opatovice — Chlum?

pí starostka — doposud nebylo vydáno pravomocné stavební povolení při rekonstrukci silnice.
Investor stavby usiluje o prodloužení termínu předložení platného stavebního povolení
poskytovateli fin, prostředků na tuto akci. Kácení stromů — bylo vydáno předběžné opatření o
zastavení výkonu rozhodnutí. Rozhodnutí je v přezkumném řízení JMK a CIZR Podnět
k přezkumu podaly spolky Tilia Thákurova z.s. Praha a Děti Země Brno

ad 21) Závěr
pí starostka — poděkovala přítomným za účast a jednání MZ v 18:30 hod ukončila

Ing. Kateřina Gerbrichová Jaroslav Bárta
starostka místostarosta
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